



LAPORAN LIPUTAN MEDIA

KHAMIS / 7 DISEMBER 2023

- 1. PESAWAH MODEN RAIH PENDAPATAN LUMAYAN – SINAR HARIAN**
- 2. UBAH AKTA JIKA MAHU HASIL BENIH PADI – UTUSAN MALAYSIA**

DISEDIAKAN OLEH:

CAWANGAN KOMUNIKASI KORPORAT (MADA)

KERATAN AKHBAR : SINAR HARIAN

TARIKH : 7 DISEMBER 2023

PERKARA : ISU SEMASA

Hasil jualan padi Yon berjaya miliki empat traktor, dua lori dan sebuah dron penyembur racun

KUALA LUMPUR

Dilangkat sebagai 'hero' petani muda, Mohd Amirul Idnis berikhtizam menank lebih ramai bella menceburi bidang penanaman padi dengan menjadikan dirinya sebagai 'bukti' sektor itu mampu membeni hasil lumayan.

Lebih mesra dipanggil Yon, pesawah moden berusia 36 tahun itu mula bergelumang lumpur bendang ketika berusia 18 tahun ketika menunggu keputusan Sijil Pelajaran Malaysia (SPM).

"Saya baru selesai menduduki SPM pada 2004 dan tidak ingin hanya duduk di rumah lalu mengambil inisiatif membantu penduduk kampung bekerja di sawah mereka.

"Lama-kelamaan, minat saya untuk terus menceburi perusahaan sawah padi ini semakin mendalam.

"Daripada upah kerja sambilan yang saya lakukan kira-kira setahun, saya berjaya kumpul modal permulaan membuka tiga relung (0.953 hektar) sawah padi. Ketika itu kadar sewa satu relung hanya sekitar RM400," katanya ketika dihubungi Bernama.

Selepas 18 tahun berlalu, Mohd Amirul kini mengusahakan 30 relung sawah di Kampung Alor Rela, Langgar, Kedah.

Julukan hero petani muda datang daripada kejayaannya yang beberapa kali menerima pengiktirafan Lembaga Kemajuan Pertanian Muda (MADA) dari segi pengeluaran hasil tertinggi.

Mengimbu kembali keputusannya menjadi pesawah, Mohd Amirul yang juga satu-satunya petani dalam keluarpunya berkata, berdasarkan pemerhatiannya ketika membantu penduduk kampung meracun dan membaja sawah padi mendapati sekitar 70 peratus pesawah di tempatnya adalah warga emas.

"Golongan ini sudah kurang kudrat dan kalau beresawah pun hasil hanya se-



Traktor yang dimiliki Mohd Amirul selepas mengusahakan sawah secara bersungguh-sungguh.

Pesawah moden raih pendapatan lumayan

kitar tiga hingga empat tan sehektar bagi setiap musim.

"Kalau orang muda macam saya jika buat betul-betul, boleh dapat hasil sembilan hingga 9.5 tan sehektar," katanya.

Ternyata bukan cakap kosong kerana hasil jualan padi, pesawah muda ini berjaya memperoleh empat traktor, dua lori dan sebuah dron penyembur racun dengan kos keseluruhan RM350,000.

"Ini adalah pelaburan untuk saya tingkatkan pengeluaran padi serta mempercepat pergerakan hasil tuaian kepada pembekal," ujarnya.

Bagi memastikan pulangan memuaskan, Mohd Amirul menggunakan benih padi baka berkualiti tinggi iaitu MR219 dan MR297.

Hasilnya, sawah diusahakannya berjaya mengeluarkan hasil kira-kira sembilan tan sehektar setiap musim.

Mohd Amirul yang menanam padi dua kali setahun berkata, secara purata beliau meraih pendapatan sekitar RM6,000 sebulan.

Tidak kisah bermandi kering di bawah matahari, bapa kepada seorang anak itu mengakui memulakan kerja sekitar 7 pagi dan hanya pulang selepas lewat petang.

Bagaimanapun katanya, golongan petani juga berdepan risiko bencana alam dan antara pengalaman tidak boleh dilupakan adalah kejadian banjir pada 2010.

"Masih segar dalam ingatan ketika peristiwa ini berlaku. Saya bagaikan hendak pangsang akibat kehilangan sumber pendapatan utama bagi menyara keluarga.

"Mana tidaknya, sawah padi seluas empat hektar diusahakan selama ini habis musnah tidak tersisa dan terpaksa dibuat penanaman semula," katanya yang mendakwa bencana itu menyebabkannya kerugian lebih RM20,000.

Katanya, MADA memainkan peranan besar dalam kejayaan dikecapinya sekarang menerusi bimbingan dan pelbagai insentif diberikan kepada petani muda.

"Saya menyertai MADA sekitar 2012 dan tidak dinafikan begitu banyak bantuan diterima antaranya modal pusingan untuk pajak sawah yang mencecah ribuan ringgit dan subsidi baja.

"Saya tidak dapat melupakan jasa mereka sehingga mampu menjadi petani berjaya," katanya.

Bercerita tentang masa depan, Mohd Amirul merancang untuk menambah keluasan sawahnya.

Sementara itu, Pengerusi MADA, Datuk Dr Ismail Saileh ketika dihubungi, berkata, pihaknya sentiasa berusaha menyumbangkan ilmu dan tenaga berkaitan amalan penanaman padi serta penggunaan teknologi kepada petani.

"MADA bertanggungjawab menguruskan Kawasan Muda iaitu jelapang padi terbesar negara dengan keluasan 143,553 hektar.

"Daripada jumlah ini, sebanyak 100,641 hektar merangkumi kawasan penanaman padi di Kedah dan Perlis dengan 54,886 pesawah," katanya.



Kedaulan sawah diusahakan Mohd Amirul tumbuh subur

Sinar Harian

MATA & TELINGA RAKYAT

www.sinarharian.com.my

Muat turun aplikasi Sinar Harian di

KERATAN AKHBAR : UTUSAN MALAYSIA

TARIKH : 7 DISEMBER 2023

PERKARA : ISU SEMASA

Hasrat Kedah bertentangan Akta Kawalan Padi dan Beras 1994 (Akta 522)

Ubah akta jika mahu hasil benih padi

Oleh MOHD. RAFIE AZIMI
utusannews@mediamula.com.my

ALOR SETAR: Hasrat kerajaan negeri menghasilkan benih padi sah (BPS) sendiri sebagai langkah tidak bergantung kepada pihak lain adalah bertentangan dengan Akta Kawalan Padi dan Beras 1994 (Akta 522).

Bercakap kepada *Utusan Malaysia*, Pengerusi Lembaga Kemajuan Pertanian Muda (MADA), Datuk Dr. Ismail Salleh berkata, tindakan Pengerusi Jawatankuasa Pertanian, Perlindungan dan Pengangkutan negeri, Dzowahir Ab Ghani membangkitkan perkara ini baru-baru ini menunjukkan

Kedah perlu jadi pengeluar utama benih padi

ALOR SETAR: Kedah tidak lagi boleh bergantung kepada pihak lain untuk mendapatkan bekalan benih padi kerana tidak mahu jadi pengeluar utama benih padi negeri.

Datuk Dr. Ismail Salleh, Pengerusi Jawatankuasa Pertanian, Perlindungan dan Pengangkutan negeri, Dzowahir Ab Ghani berkata, tindakan Pengerusi Jawatankuasa Pertanian, Perlindungan dan Pengangkutan negeri, Dzowahir Ab Ghani membangkitkan perkara ini baru-baru ini menunjukkan



sebuah perkhidmatan bekalan benih padi sendiri "separately" kerana dalam masa pengaliran Undang-Undang Kawalan Negeri (UKN) Kedah di sisi, serantau.

Dzowahir Ab Ghani berkata, beberapa mal perancangan masih ditentang kerana perancangan perantara.

UTUSAN Malaysia
30 November 2023.

beliau tidak memahami akta tersebut.

"Akta 522 menegaskan isu berkaitan kawalan padi dan beras terletak di bawah bidang kuasa

Kerajaan Persekutuan dengan Kementerian Pertanian melalui Bahagian Kawal Selia Padi dan Beras bertindak sebagai pihak yang membuat penguatkuasaan.

"Akta itu menyatakan hanya syarikat dilantik boleh menghasilkan BPS dengan tujuan menjaga kualitinya.

"Jika itu keadaannya, bagaimana Kedah mahu menghasilkan benih padi sendiri? Kalau nak buat juga, kena ubah aktalah nampaknya," katanya ketika dihubungi di sini, semalam.

Dalam sidang Dewan Undangan Negeri (DUN) baru-baru ini, Dzowahir berkata, beberapa usaha sedang dijalankan kerajaan negeri termasuk berbincang dengan beberapa pihak berkaitan bagi menjadikan Kedah sebagai pengeluar benih padi.

Menurutnya, Kedah tidak lagi

boleh bergantung kepada pihak lain untuk mendapatkan bekalan benih padi sedangkan negeri ini memegang status sebagai pengeluar padi utama negara.

Ismail berkata, cadangan sedemikian yang jelas bertentangan akta tidak sepatutnya dibangkitkan melainkan jika seseorang itu tidak memahami peruntukan undang-undang sedia ada.

"Kalau saya, saya tak akan cakap begitu walaupun dengan alasan mewakili kerajaan negeri. Pihak berkenaan mungkin mahu menempelak pihak tertentu kononnya jika Persekutuan ada masalah bekalan benih padi, biar kami buat sendiri," katanya.